
Referat af DTS valgenhedsmøde 

Dato: 14. maj 2025 
Sted: Viborg, Brovej 22 
Referent: Benjamin Siljkovic  

Deltagere: Der deltog 21 medlemmer i mødet  

1. Valg af referent 

Susanne Thuesen indledte mødet med at informere om, at der fremover skal føres referat af 
disse møder, så der er en skriftlig opsamling og dokumentation. Hun forklarede, at det derfor 
er nødvendigt at vælge en person, som står for referatskrivning. Hun spurgte forsamlingen, om 
der var nogen, der ønskede at påtage sig opgaven. Benjamin meldte sig frivilligt og blev 
herefter valgt som referent for mødet. 

2. Orientering og beretning fra tillidsrepræsentant Susanne Thuesen 

Susanne Thuesen orienterede kort om, hvilke møder og aktiviteter der har fundet sted i løbet 
af 2024. Der har blandt andet været besøg udefra, blandt andet fra TJM. Derudover kom 
formanden for DTS, Jørn Rise og næstformanden Allan Christensen, på besøg i december 
måned. 
Der var ikke yderligere bemærkninger eller særlige forhold at fremhæve i forhold til det, der er 
foregået i løbet af året. 

3. Ekstra punkt til dagsordenen: Ajourføring af vedtægter 

Et ekstra punkt blev tilføjet dagsordenen under mødet, da det ikke nåede at komme med i den 
oprindelige udsendelse. Punktet omhandler ajourføring og opdatering af foreningens 
vedtægter – hvor SKAT erstattes af Skatteforvaltningen. 
Susanne gennemgik de ændringer, der foreslås, i plenum. Under gennemgangen blev der ikke 
fremsat nogen indvendinger eller kommentarer fra deltagerne. Vedtægtsændringerne blev 
derfor betragtet som godkendt uden bemærkninger. 

4. Valg af tillidsrepræsentant 

Tillidsrepræsentanten Susanne Thuesen var på valg. Hun meddelte, at hun stiller op til 
genvalg, men informerede samtidig om, at hun om to år forventer at stoppe i rollen som 
tillidsrepræsentant. Hun opfordrede derfor deltagerne til allerede nu at begynde at overveje, 
om de selv kunne have interesse i at påtage sig posten på sigt. 
Der var opbakning til Susanne fra samtlige deltagere, og hun blev valgt som 
tillidsrepræsentant med fuld tilslutning. 

 

 



5. Orientering fra kredsformand for Kreds I (Nord), Charlotte Schou 

Charlotte Schou deltog i mødet og indledte med at orientere om forskellige aktuelle emner og 
forhold, som berører medlemmerne i vores kreds. 

Hun startede med at tale om tillæg – herunder varige tillæg, hvor hun kunne oplyse, at disse 
fra og med i år udbetales fra den 1. juli og ikke som tidligere med tilbagevirkende kraft fra den 
1. januar. Fra og med 2026 skal genindførelse af kutymefridagene den 31. december og 
Grundlovsdag delvis finansieres ved en mindre reduktion af engangstillæggene. 

Der var derefter en generel drøftelse omkring behovet for optimering af arbejdsgange og bedre 
opgavefordeling. Det blev nævnt, at nogle HR-relaterede opgaver i dag varetages både af 
ansatte i Skattestyrelsen og ADST, hvilket kan skabe overlap og dobbeltarbejde.  
Charlotte pegede på, at det ville være mere hensigtsmæssigt, hvis ADST tog sig af disse 
personalemæssige opgaver, så opgaveløsningen blev mere klar og effektiv. 

Hun opfordrede samtidig deltagerne til at komme med konkrete idéer til, hvordan man kan 
optimere arbejdsprocesser. Som eksempel blev der nævnt, at pt. er der ca. 600 
varemodtagere i Skattestyrelsen – dvs. når der kommer nye retningslinjer er der 600 
medarbejdere der skal læse dette. Det burde være en opgave for ADST. Der blev også drøftet 
muligheden for at indføre en bagatelgrænse ved indkøb, da der i dag bruges mange ressourcer 
på kontrol og opfølgning af småbeløb. 

Charlotte orienterede dernæst om OK26-forhandlingerne, som er i forberedelsesfasen, og 
hvor der til august skal fremlægges forslag. Følgende emner og idéer blev nævnt og diskuteret: 

• Flextidsordningen har udviklet sig til at være kompliceret, og der findes i dag mange 
forskellige versioner afhængig af stillingskategori og overenskomst. Charlotte nævnte 
et behov for forenkling. 

• Ordningen omkring 0-dage blev også taget op, og der var ønske om, at denne kunne 
ensartes. 

• ATN-timer og deres anvendelse i praksis blev drøftet, herunder hvordan de påvirker 
registreringen af 0-dage. 

• Der kom forslag om senioromsorgsdage – i dag har vi ret til fem sådanne dage, men de 
er selvbetalte. Der blev udtrykt ønske om, at disse kunne blive betalt, hvilket dog har 
betydning for lønforhandlingerne, og prisen skal indregnes. 

• Forslag om udvidelse af omsorgsdage for børn, de nuværende 7 år bør ændres til 14 år. 

• På pensionsområdet blev der foreslået mulighed for at få udbetalt alt over 12 % i 
pension som løn, i stedet for den nuværende grænse på 15 %. Det blev foreslået, at 



man kunne indføre flere niveauer – fx 12 %, 15 % og så den fulde indbetaling på 18,4 % 
– så medarbejdere selv kan vælge. 

• Forslag om at kunne tilrettelægge en arbejdsuge på fire dage (stadig med 37 timer) blev 
drøftet. 

• Der blev også talt om den særlige feriegodtgørelse bør forhøjes i lighed med 
kommunernes, da den ikke påvirker beregningen af lønstigninger. 

• Charlotte foreslog en forhøjelse af grundlønnen for fagkonsulenter, da der i dag er et 
stort spring op til specialkonsulentstillingen, hvilket virker urimeligt. 

• Endelig blev det nævnt, at fra september 2025 skal tidsregistrering godkendes af 
nærmeste leder. Dette kan i praksis give bøvl i hverdagen, især i en fleksibel 
arbejdsstruktur, hvor man ikke nødvendigvis arbejder fast efter standardtidspunkter. 

6. Eventuelt 

Under eventuelt blev der talt om moderniseringen af vores IT-systemer. Blandt andet er der et 
projekt i gang under Særlig Kontrol, hvor man udvikler et nyt system kaldet Skat Intel. Der blev 
delt erfaringer og indtryk af, hvordan det går med dette projekt, og hvad man kan forvente 
fremadrettet. 

Der blev også drøftet de nye krav til adgangskoder, som fremover skal være på 15 tegn og 
inkludere specialtegn. Det blev påpeget, at det kan være besværligt både at huske og opfinde 
nye adgangskoder. Et forslag, der blev fremført, var at anvende et password wallet-system til 
at håndtere og lagre koderne, så man undgår unødig frustration og tidsspild. 

Mødet blev herefter afsluttet. 
Deltagerne takkede af, og både Charlotte og Susanne blev tilbage, hvis nogen havde 
spørgsmål efter mødet. 

 


